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Abstract (en)
[origin: US4563190A] The invention relates to a dyeing assistant comprising at least (A) a sulfonated condensation product of a hydroxyaryl
compound and formaldehyde or a sulfonated N-arylmelamine derivative, and (B) a quaternary ammonium compound which contains at least one
basic nitrogen atom to which are attached at least one polyglycol ether chain and at least one aliphatic radical of 10 to 22 carbon atoms, said
polyglycol ether chain containing at least one grouping of the formula <IMAGE> (1) preferably a grouping of the formula <IMAGE> (2) wherein one
of Y1 and Y2 is hydrogen and the other is the phenyl radical, and optionally (C) a siloxane/oxyalkylene copolymer and/or (D) a polar solvent. This
dyeing assistant is used in particular for dyeing or printing synthetic polyamide fibre material with anionic dyes.

Abstract (de)
Färbereihilfsmittel, enthaltend mindestens (A) ein sulfoniertes Kondensationsprodukt aus Hydroxyarylverbindungen und Formaldehyd oder ein
sulfoniertes N-Arylmelaminderivat, und (B) eine quaternäre Ammoniumverbindung, welche mindestens ein basisches Stickstoffatom aufweist, an
welches mindestens eine Polyglykoletherkette und mindestens ein aliphatischer Rest mit 10 bis 22 Kohlenstoffatomen gebunden sind, wobei die
Polyglykoletherkette mindestens eine Gruppierung der Formel (1) -?H-?H-O- vorzugsweise eine Gruppierung der Formel <IMAGE> aufweist, worin
von Y1 und Y2 eines Wasserstoff und das andere den Phenylrest darstellt, und gegebenenfalls (C) ein Siloxan-Oxyalkylen-Copolymerisat und/oder
(D) ein polares Lösungsmittel, welches insbesondere beim Färben oder Bedrucken von synthetischen Polyamidfasermaterialien mit anionischen
Farbstoffen verwendet wird.
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